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Vážení členové akademické obce, 
vážené kolegyně a vážení kolegové,

pár dní poté, co celá republika v rámci kampaně řešila 
plagiáty a „turbo tituly“ na Mendelově univerzitě, přišly 
další kauzy, které plní „home page“ zpravodajských serverů: 
stipendia s vratkou do soukromé kapsy na Západočeské 
univerzitě, neetické chování na Pedagogické fakultě 
Masarykovy univerzity a úplně čerstvě se nyní objevují 
zneklidňující zprávy z Fakulty humanitních studií Karlovy 
univerzity.

Nemusím asi psát, jak to poškozuje – ať už tyto kauzy 
dopadnou jakkoli – vyjednávání o financování veřejných 
vysokých škol v České republice. Jsem přesvědčen o tom, 
že na JAMU se nic takového neděje, ale i tak si musíme být všichni vědomi toho, že vysoké školy budou nyní 
pod mediálním drobnohledem.

Nejlepší obranou je maximální možná transparentnost a dobrá informovanost, i proto Vám přeji pěkné čtení 
dalšího čísla periodika 3 minuty.

MgA. Petr Michálek, rektor
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Rok války

Příští týden to bude rok, co Rusko napadlo Ukrajinu. 
Nedávno jsem osobně zažil diskusi, kde padl tento 
argument: „Ano, je potřeba Ukrajinu z morálních 
a hodnotových důvodů podporovat, ale musíme 
vedle toho myslet i ekonomicky.“ Považuji toto 
dělení za mimořádně nebezpečné. Jednak se mi 
zcela příčí odsouvání morálky kamsi na piedestal 
„mimo reálný život“, ale především je zřejmé,  
že podpora Ukrajiny je i v našem ekonomickém 
zájmu. Stačí se dívat dál, než za horizont jednoho 
roku…

Ale pojďme na JAMU: Podpora ukrajinských 
studentů formou mimořádného stipendia bude 
pokračovat i v roce 2023. V rozpočtu MŠMT je 
pro ni na celý rok alokovaná částka 200 mil. Kč. 
V roce 2022 jsme z ministerstva obdrželi na 
podporu ukrajinských studentů se statutem 
uprchlíka 2,275 mil. Kč. V letošním roce by měli 
být podpořeni nejen oni, ale všichni ukrajinští 

studenti – tedy nejen ti se statutem uprchlíka, 
ale i ti, kteří se v průběhu studia na škole dostali 
z důvodu probíhající ruské agrese do tíživé 
situace. Konkrétní podmínky pro získání finančních 
prostředků z ministerstva budou v nejbližší 
době (doufáme, že do konce února) upřesněny. 
V současnosti na obou fakultách studuje celkem 13 
ukrajinských studentů v řádném studiu a rovněž 13 
na tzv. krátkodobém pobytu.

Jak víte, neustále přibývá výstupů našich činností, 
které mají digitální podobu: hudební nahrávky, filmy, 
záznamy představení, rozhlasové hry, fotografie… 
Dosud byly archivovány na různých místech a někdy 
jsou jen velmi obtížně dohledatelné.

Proto v letošním roce vznikne digitální archiv 
JAMU, kde budou všechny tyto výstupy uloženy, 

archivovány, bezpečně zálohovány a odkud je také 
bude snadné sdílet, třeba při zasílání na festivaly 
či konkurzy. Základní technika (úložiště) je již 
nakoupená a další ještě letos přibude. Během jara 
vymyslíme katalogizační strukturu a od nového 
akademického roku už digitální archiv JAMU bude 
všem k dispozici.

Digitální archiv JAMU – další krok

foto z inscenace ukrajinských studentů Pray Louder! autor: Jan Šmach
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O digitalizaci se často mluví, ale mnohdy „skutek utek“, ze 
státní správy znám dokonce případy, kdy celkový proces 
digitalizace přinesl více agendy a více papírů.

Proto nabízím malou revizi z pohledu JAMU:

• Stipendia: už pár let zcela elektronicky pro fakulty (na 
rektorátu ještě papírově „chodí“ ERASMUS)

• Všechny žádosti studentů lze podávat a řešit 
elektronicky!

• Cestovní příkazy: částečně ano (výpočet zcela 
v účetním systému, jen podpisy na vyslání musí být na 
papíře)

• Dovolenky: částečně ano (některé součásti již řeší 
dovolenky přes IS, u ostatních je v plánu vše spustit do 
konce března tohoto roku)

• E  ‑shop Nakladatelství: plně propojen s účetním 
systémem, včetně digitálních příjemek a výdejek

• Uzavírání smluv o ubytování na koleji Astorka: zcela 
elektronicky

• Žádosti o FRVČ a FPSRVČ: kompletně přes spisovou 
službu, tedy bez papíru

• Máme rozjetou spolupráci na digitální likvidaci faktur 
(ale to je běh na dlouhou trať, řešíme již třetí rok)

• Spisová služba: dopisy z datové schránky se netisknou 
a vše běží přes elektronickou spisovou službu

• Přijímací řízení: v rámci letošních rozvojových projektů 
probíhá ve spolupráci s Masarykovou univerzitou 
intenzivní příprava komplexního přechodu celé agendy 
do digitální podoby v rámci IS. Přijímací řízení pro rok 
2024/25 tak bude již jistě probíhat zcela bezpapírově

Otázka na tělo: Co bychom v rámci digitalizace měli 
rozhodně udělat? Napište mi.

Víte, že…?

Modul pro absolventy

Na stránkách informačního systému 
JAMU je od konce září zprovozněn modul 
pro absolventy JAMU ‑ ZDE.

Proto i touto cestou prosím – až budete 
s některou z našich absolventek či 
absolventů mluvit, řekněte jí/mu o tom – 
měli by se totiž v ISu „oživit“. Na to je 
samozřejmě upozorníme i oficiálně, ale 
šeptanda je stejně nejlepší.

Již brzy nás čeká smlouva o spolupráci 
s firmou GTS ALIVE na výdej 
elektronického průkazu absolventa 
vysoké školy (ALIVE ID ABSOLVENT). 
Díky tomu budou všichni naši „oživení“ 
absolventi čerpat různé benefity (jejich 
výčet najdete v některém z příštích 
vydání).

O zprovoznění modulu se zasloužili 
pracovníci OVIS (nejvíce Michal Vala), 
na fakultách patří poděkování Janice 
Kolářové a Daniele Peclové. Naše právní 
oddělení zase řeší smlouvu s GTS.

Vztah s našimi absolventkami 
a absolventy je pro rozvoj naší školy 
zásadní.

https://www.rmol.cz/novinky/co-je-datovy-paradox-koho-trapi-jak-si-vedou-ceske-firmy
mailto:michalek%40jamu.cz?subject=
https://is.jamu.cz/absolventi/
https://www.isic.cz/o-nas/
https://www.isic.cz/prukazy/prukaz-alive/
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S pror. Michalem Indrákem jsme navštívili vedení 
Kanceláře Jihomoravského kraje pro mezinárodní 
spolupráci, abychom pokročili v realizaci možných 
synergií, na které jsem upozorňoval v jednom 
z minulých čísel 3 minuty. Jako první krok se nabízí 
spolupráce s uměleckými školami v Srbsku, kde 
Jihomoravský kraj expanduje natolik, že například 
srbským studentům v Česku pomáhá nejen s kurzy 
češtiny, ale hradí jim i stipendium a přispívá na 
kolejné.

Zdá se, že nevymýšlet něco od nuly a spojit se 
v zahraniční strategii se silným partnerem by 
mohlo být výhodné pro všechny zúčastněné. 
Mimochodem – věděli jste, že Český dům, který 
byl nedávno otevřen v Bělehradě, postavili v roce 
1928 pro početnou českou komunitu, následně byl 
znárodněn a nyní se 
vrací do majetku ČR?

Co mě čeká tento týden

Srbsko jako partner?

Po dnešní poradě vedení jedu na otevření 
kampusu Ostravské univerzity na Černé louce. 
Součástí ceremoniálu je i odhalení Lavičky Václava 
Havla.

Ve středu se rád zúčastním akce JAMU V LABU 
‑ zahájení letního semestru v Musiclabu. Doufám, 
že se s vámi všemi budu moci neformálně potkat. 
Prvních sto piv bude zdarma. 

Ve čtvrtek se v Praze zúčastním oslav třicetiletého 
výročí České konference rektorů. Kromě mnoha 
projevů to bude příležitost i ke kuloárním jednáním.

Večer si pak určitě ze 
záznamu pustím další 
díl JAMU  TALKS.

Pátek bude čistě 
pracovní – celý 
den nás čeká 169. 
zasedání Pléna České 
konference rektorů.

A večer snad stihnu 
premiéru hry Marka 
Šindelky Feminista v Národním divadle Brno. 
Upoutávka zní zajímavě: „Příběh vysoké školy, která 
promeškala svou šanci na změnu.“

Odkazy na zápisy z kolegia rektora v tomto akademickém roce najdete zde.
Odkaz na všechna čísla periodika 3 MINUTY najdete zde.

3minuty 11; grafické zpracování: Jan Pohořelický, grafika/foto: DALL ‑E2, Jan Šmach, FB JAMU

https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/
https://citycampus.osu.cz/
https://www.facebook.com/photo?fbid=704130207879378&set=a.327150475577355
https://www.jamu.cz/druhy-dil-jamu-talks-poradi-jak-mit-spravny-work-life-balance-aneb-jak-horet-a-nevyhoret/
https://www.ndbrno.cz/cinohra/feminista/
https://is.jamu.cz/auth/do/jamu/doc/5499/_sk_/kr_jamu/zapisy_z_kr_konane_v_akademickem_roce_2022_-_2023/
https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/

